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Idrottsminnen 

Monica Parsmark fick Hälsingeguldet 1977 bland  
annat för sitt SM-guld och svenska rekord på 200 
meter medley och för att ha kvalificerat sig för       
EM-final på distansen. 
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Kassörens ruta nr. 4 2019 

Tiden rusar iväg och det har åter blivit  
dags att  förlänga medlemskapet i HIHS. 

Våra medlemsavgifter för 2020 är: 
100;- Enskild medlem, 200;- Föreningar och klubbar 

300;- Förbund, företag och kommuner. 

Använd bifogad gireringsavi för betalning till 

 bankgiro 273–0133 eller 

 Swisha: 123 038 81 65. Kom ihåg att ange avsändare  
(namn och adress, gärna e-postadress också). 

 

Finns det inte någon bifogad gireringsavi med i  
detta IM är medlemskapet för 2020 redan klart. 

 

18 november 2019 har 354 medlemsavgifter kommit oss 
tillhanda, tyvärr saknar några av dessa, fortfarande, uppgift om 
avsändare och kan därför inte bokföras på någon medlem.  

Nytt:  
Fyra framlottade medlemmar, vilka betalat sin medlemsavgift före   
29 februari 2020, erhåller varsin Sverigelott, med möjlighet att 
vinna hela 25 miljoner.  

Det är en stor ära för oss att få hälsa nedanstående medlemmar, 
vilka har tillkommit efter vårt förra utskick av Idrottsminnen, varmt 
välkomna till HIHS. 

Nya medlemmar:  

Tommy Jonasson Bjärred, Björn Svensson, Sven-Ove Bergqvist 
Hudiksvall, Anders Forsberg Hägersten, Bengt Sjöberg 
Njutånger, Morgan Wahlberg Söderala, Roland Melin och Sune 
Hermansson Söderhamn. 
 

Kontakta Owe Flodin på 070-569 08 31  
e-post: oweflodin45@gmail.com  
om du har frågor rörande medlemskap. 

mailto:oweflodin45@gmail.com
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Dags för Julnumret av 
Idrottsminnen 2019 !! 
 
  
 

 
 
I detta nummer uppmärksammar vi vinnaren av Hälsinge-
guldet 1977, Monica Parsmark. Monica tilldelades Hälsinge-
guldet främst för hennes insatser vid EM i simning 1977. 

HIHS skriver om Idrottsresan 2019, en lyckad utflykt till 
Dalarna, där vi besökte Mora, Falun, och avslutade resan med 
att besöka Monitor ERP arenan i Gävle och se ishockey. 

Lars Gösta skriver om Dam-DM i fotboll som spelades för 
första gången 1971. Herrarna började 1905 !! 

HIHS presenterar ”Julnötter” här får ni lite att fundera över 
under juldagarna. 

HIHS ger även i år ett bra tips på hur ni kan lösa era 
julklappsbekymmer. 

HIHS skriver om Mr. SUIF som firar 60 år med föreningen och 
förbereder för SM i bordtennis i februari 2020 i Söderhamn. 

HIHS skriver att Årsmötet 2020 kommer att hållas i Söderhamn 
Platsen blir SUIF:s lokaler på Kungsgatan 30 A.   

Klarhet i förra numrets ”Minnesbild” 
 
 
Välkomna till Idrottsminnen Nr 4 — 2019 
 
Lars Hedlund 
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Hälsingeguldet 1977: 

Triathlon ny utmaning för Parsmark 

Hälsingeguldet – priset för årets främsta idrottsprestation i 
Hälsingland – har delats ut sedan 1938. Men bara 12 
gånger har pristagaren varit en kvinnlig idrottsutövare och 
bara en gång har Hälsingeguldet gått till en simmare. 
Det var 1977 som en ung simmarflicka från Hudiksvall inte 
bara vann sitt första senior-SM-guld och på vägen också 
slog det svenska rekordet utan också kvalificerade sig till 
EM-final. 
Sedan dess har Monica Parsmark aldrig släppt kontakten 
med simsporten där hon verkat både som ledare och 
”simmar-mamma” med egna döttrar i bassängen. Och på 
sätt och vis är simningen fortfarande en del av vardagen 
när hon vid snart 60 års ålder har inlett en ny idrottsepok –  
i triathlon! 
– Mitt främsta minne från ungdomstiden är väl att man kom 
till skolan och luktade klor varje morgon, berättar Monica, 
som redan under åren i Hudiksvalls Simsällskap började 
med morgonträning för att hinna med ytterligare ett 
träningspass direkt efter skolan. 
Monica minns att dåvarande HSS-tränaren Lars-Börje 
Hellberg åkte runt med bilen och plockade upp sina unga 
adepter redan före kl.06 på morgonen åtminstone någon 
eller några dagar i veckan för träning i Hudiks 20-
metersbalja. 
Och mer än så blev det sedan Monica Parsmark hade 
värvats till Uppsala Simsällskap där simklubben stod för 
boendet för att de aktiva skulle kunna satsa ännu mer på 
träning och utveckling. 
– Egentligen var jag aldrig någon ungdomsstjärna. Jag 
kvalade till exempel aldrig in till Sum-Sim, svensk simsports 
stora talangjakt, berättar Monica, som nådde sin första 
stora framgång på riksnivå med JSM-guld på både 200 och 
400 meter medley 1976. 
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Det var inte problemfritt  
att träna medley i Hudiks 
korta bassäng. På 200 
meter byter man simsätt 
efter varje 50 
meterssträcka och det 
innebar att Monica två 
gånger fick gå över till ett 
nytt simsätt i mitten av 
bassängen! 
– Det är klart att jag var 
lite missgynnad av det 
där. När jag sedan kom  

till Uppsala blev det helt andra förutsättningar med flera 
bassänger att välja på, säger Monica, som då kunde ta 
ytterligare ett steg och etablera sig i landslaget bland 
storstjärnor som Pär Arvidsson, Bengt Baron, Pelle 
Holmertz, Bollnäs-fostrade Per Alvar Magnusson och     
Ann Sofie Roos. 
 Efter JSM-gulden 1976 kom Monica Parsmarks riktiga 
genombrott med SM-guld 1977 på 200 medley där hon då 
också förbättrade det svenska rekordet till 2.25.87 – ett 
resultat som automatiskt kvalificerade henne till EM där hon 
sedan i finalen putsade sitt eget svenska rekord till 2.23.99. 
– Jag kommer inte ihåg hur många svenska rekord jag 
hade, för ibland slog man ju sina egna rekord och då var 
det inte riktigt samma sak, menar Monica, när hon 
tillsammans med ”Idrottsminnen” (som den här lilla  
publikationen heter) försöker tänka sig tillbaka till den där 
tiden. Och då ser man också hur simningen har utvecklats 
rent tidsmässigt. Men faktum är att Monica Parsmarks 
personliga rekord skulle ha räckt långt även några år 
framåt. 
När hon 1979 tog dubbla SM-guld på 200 och 400 fritt, så 
skulle hennes 4.16 på 400 meter ha räckt till SM-silver så 
sent som 2016. Och därmed har vi tagit steget över till 
 

Monica Parsmark tog sig till 
final vid EM 1977.  
Här tillsammans med landslags-
kompisen Ann Sofie Roos. 
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Monica Parsmarks andra del av 
karriären – efter flytten till Uppsala. 
– Det blev mer och mer frisim för min 
del eftersom det passade bättre för 
klubbens lagkapper, där vi hade ett 
starkt lag, berättar Monica som under 
sin karriär också hann med ytterligare 
två SM-guld (400 frisim både utomhus 
och inomhus 1980) och förutom det 
också ett antal andra framskjutna SM-
placeringar och världscupsimningar 
med landslaget. Men 1980 skulle 
också hennes största besvikelse 
komma och som också gjorde att hon 
tog beslutet att lämna simningen på 
elitnivå. 
– Det skulle ju bli ett OS 1980. Jag 
hade till och med provat ut OS-
kläderna. Men jag klarade inte den 
olympiska kvaltiden och fick inte åka 
dit. 

– Så här i efterhand kan jag väl tycka att jag borde ha 
fortsatt. Jag var väl egentligen som bäst just då, men det ville 
sig inte riktigt och besvikelsen gjorde att jag inte hade den 
motivation som krävs på den nivån, konstaterar Monica 
Parsmark. 
Och nu handlar alltså om helt andra saker. Förra säsongens 
debut i triathlon gav mersmak. 
– Men egentligen tycker jag inte om att simma på fritt vatten. 
I bassängen har man ju en linje på botten som man kan följa. 
Jag tycker det är svårt att hålla kursen när man inte har 
några referenser, säger Monica Parsmark som gjorde 
3.06,36 på den olympiska triathlon-distansen i samband med 
Vansbro-simningen senast. 
 
Lars Gösta Larsson 

 

I somras gjorde 
Monica Parsmark i 
samband med 
Vansbro-simningen 
debut i den 
olympiska versionen 
av Triathlon. 

 



7  

Nu har vi löst gåtan  ”Minnesbilden” från 
Idrottsminnen 3–2019. 

Grabbarna på bilden var mycket riktigt Knådas juniorlag, men 
dessa grabbar var inte med i Hälsinglands FF juniorserier någon 
gång. Men de spelade i en byalagserie uppe i Edsbytrakten i 
slutet av 50-talet. 
Fick uppgiften av Sune Hermansson, sedan pratade jag med 
Mats Vikström och John Ondahl, som finns med i laget. John 
berättade att hans största fotbollsminne det var när han fick 
chansen att spela i Edsbyns A-lag som då spelade i div.3 och  
det var en viktig bortamatch för Edsbyn om de skulle vara kvar     
i div.3, eller inte. Det han kommer ihåg mest var domaren. 
Domaren var Bosse Nilsson, alldeles rätt, det var målvakten i 
Skutskärs bandylag. Han berättade att under hela matchen var 
det tyst från spelarna, ingen vågade sticka upp mot Bosse, hur 
än han dömde. 

Redaktionen tackar för uppgifterna. 

Stående från vänster: Mats Vikström, Bengt Jonsson, Weine 
Helgesson, Torgny Adolfsson, Uno Eng, Roland Mårtensson 
Sittande från vänster: Ragnvald Östergren, Sven Hansson,  
Jan Davidsson, Pontus Norin, John Ondahl 
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HIHS Idrottsresa till Dalarna             
30 september och 1 oktober 2019 
 

Måndag klockan åtta lämnade bussen Glysisvallen med 
några morgonpigga Hudiksvallsbor för att via Söderhamn 
och Bollnäs fortsätta mot Dalarna.  

Vi blev till slut 28 medlemmar som såg fram emot årets 
HIHS-resa. Efter kaffe och fralla i Furudal kom vi till Mora 
Parken lagom till lunch där Rolf Hammar tog emot vid 

restaurangen.  

Han var en av flera proffsiga 
guider och föredragshållare 
som vi kom att träffa i Dalarna 
och det blev resans stora 
behållning. 

Rolf som varit Vasaloppets 
generalsekreterare under 20 
år är numera en pigg 71-åring 
och en stor ambassadör för 
skidsporten över hela världen. 
Han visade oss efter lunch 
Vasaloppets Hus med 
Vasaloppsmuseet som ägs av 
IFK Mora som också har sina 
föreningslokaler i byggnaden.  

En filmsalong och utställningar i 2 våningar informerade om 
att det första Vasaloppet åktes 1922 med 117 startande och 
idag har man över 15.000 startande i samma lopp och över 
60.000 om man räknar alla 12 skidlopp som avverkas under 
vinterveckan. Det tillkommer dessutom 7 cykellopp och 5 
löplopp så verksamheten i fädrens spår pågår året runt. 
1966 började TV-sändningarna, 1979 tillkom Öppet spår 
och 1981 Tjejvasan över 3 mil på lördagen. Sedan 1986 är 
bara klassisk skidåkning tillåten. 
 
 

Rolf Hammar 
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På eftermiddagen hann vi också med ett besök i Jalas 
Arena där Mora IK spelar hockey. Lars Lisspers är sedan i 
somras ordförande i klubben och tog emot i en fin 
kombinerad mötes och utställningslokal där vi blev bjudna 
på kaffe. Med sig från styrelsen hade han två före detta 

spelare och ledare, 
Sven Åke ”Såja” 
Jakobsson och Malte 
Steen.  
Tillsammans berättade 
de om föreningens 
planering för att 
återvända till SHL. Man 
jobbade med fyra 
motton: Stolthet – 
Integritet – Närhet - 
Glädje.  

Besöket avslutades  
med en rundvandring i 
Arenan. 
 

 
Mora Parken som förutom alla idrottsanläggningar även 
innehåller hotell, restaurang, stugor och camping är en 
fantastisk anläggning vid Österdalälven där vi inkvarterades 
i 7 stugor med 4 bäddar i varje. Vi hade ett par timmar på 
oss för att komma i ordning och för lite avkoppling innan 
middagen serverades klockan 19.  
Rolf Hammar åt med oss och berättade sedan om 
personliga möten med två skidkungar från Dalarna och en 
kung från Stockholm. Han hade också under åren med 
Vasaloppet träffat storheter inom media, idrott och 
näringsliv. Mycket intressant och många fina bilder som 
delvis stördes av mobilrapporter från Stålmannens VM-guld 
i diskus. Vid 22-tiden var vi åter i stugorna för en stunds 
social samvaro innan vi somnade.  

Lars Lisspers, Mora IK:s ordförande 
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På tisdag morgon var det frost 
på taken när vi plockade åt oss 
från en frukostbuffé som hade 
allt man kan önska och redan 
vid niotiden var vi på väg till 
Nusnäs och Dalahästarna. Av 
två konkurrerande företag 
valde vi Nils Olsson Hemslöjd 
AB där en anställd, som sågat 

till över 1 miljon hästar, berättade om tillverkningen. Bara 
hans företag gjorde årligen runt 100.000 hästar och hade 
350.000 besökare och då kan man tänka sig att Grannas 
på andra sidan vägen gjorde lika mycket. Förutom 
personalen i den egna verkstaden har man 40 hemma-
täljare och 20 hemmamålare. Man exporterar hästar, i ett 
dussin färgvarianter, över hela världen och man gör också 
tuppar och grisar. 

Nästa mål var Falun och Sveriges mest kompletta 
idrottsanläggning på Lugnet där man kan utöva 57 olika 
idrotter. Här anslöt Daniels Sven Olsson till lunchen på 
Scandic och en bättre guide kunde vi inte önska. Han är 
ordförande i Dalarnas Idrottshistoriska Förening med en 
bakgrund som museichef och historiker. Efter ett besök 
uppe vid hoppbackarna avverkade vi i rask takt Lugnets 

idrottsanläggningar och 
kunde bara drömma om att få 
en bråkdel av dessa 
lokaliteter till våra egna 
hemkommuner. Av Daniels 
Sven lärde vi oss att 
bergsmännen i Falun år 1792 
anordnade Sveriges första 
idrottstävling i löpning, 
simning och kast. 1894 hölls 
de första backtävlingarna på 
samma höjd där dagens 
hoppbackar ligger. 
 Daniels Sven Olsson 
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Han tog oss sedan med på en historisk resa genom de 
gamla kvarteren i stadsdelen Östanfors och runt Stora 
Stöten i Falu Koppargruva innan vi avslutade med fika och 
en genomgång av Dalarnas Idrottsmuseum nere i centrum. 
Man önskar varje idrottsintresserad att få Daniels Sven som 
guide, en mänsklig dator som rabblade årtal och datum och 
som hade svar på alla frågor som ställdes. Vilken kille, 73 
år gammal och fortfarande aktiv som veteranidrottare! 
 

Strax efter16 var vi redan på väg mot 
avslutningen i Gävle för att se Brynäs spela 
mot Djurgården i nydöpta Monitor ERP 
Arena. Efter en bit mat såg vi Brynäs vinna 
med 4 - 3 i en match med mycket bök och 
stök. Det var inte snällt gjort mot en gammal 
Djurgårdare.  
Tack vare att Tommy Thyr tog tåget från 
Gävle till Bollnäs och att våra skickliga 
chaufförer Kennet och Tommy körde perfekt, 
avslutades resan i Hudik 23:30.  

Under hemresan fick HIHS också tillfälle 
att avtacka en styrelsemedlem, som tyvärr 
inte kunde vara med på HIHS årsmötet 
februari 2019. 
Göran Strömbom blev ordentligt hyllad för 
sitt arbete i styrelsen under många år och 
belönades med HIHS speciella gåva 
Hälsingebocken.  

Avslutar med ett stort tack till arrangörerna 
Sune Nordh och Leif Styrman och till vår 
alltid representativa ordförande, Lars 
Hedlund, för en mycket lyckad idrottsresa 
2019. 
 
Anders Skoglund 
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Julklappstips från HIHS !! 

Kära medlemmar! Här finns en bra möjlighet för att 
komma ifrån julklappsbekymmer. 

Varför inte överraska med ett abonnemang av 
Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskaps tidskrift. 

Idrottsminnen !! 

Är ni intresserad av erbjudan, göra följande: 

Betala in 100:- till bankgiro 273 – 0133 eller 

Swisha 100:-  till nr: 123 038 81 65 

Glöm inte att uppge namn, adress och eventuell e-post                
på den person som skall få julklappen. 

Sedan tar ni kontakt med någon av oss: 

Owe Flodin e-post:  oweflodin45@gmail.com 

Mobil:  070 - 569 08 31 

Lars Hedlund   e-post:  larshedlund400@gmail.com 

Mobil:  070 – 624 78 56 

Görs följande, kommer julnumret av Idrottsminnen att 

komma till er brevlåda långt innan julaftonen 2019. 

Då hinner du slå in julklappen, till vår nye medlem i 

Hälsingland Idrottshistoriska Sällskap. 

 

God Jul önskar 
  HIHS styrelse !! 

mailto:oweflodin45@gmail.com
mailto:larshedlund400@gmail.com
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ABK vann omspelet i första Dam-DM 
 
1905 korades Söderhamns IF som Hälsinglands första 
distriktsmästare i fotboll. För damerna har fotbolls-DM en 
betydligt kortare historik, för det skulle sedan dröja 66 år 
innan lagbilden på de första dam-DM-vinnarna kunde tas.  
De historiska mästarinnorna korades 1971 i en omspelsfinal 
mellan Hudiksvalls ABK och Arbrå BK där det räckte med 
ett mål för att damernas första DM-tecken skulle hamna i 
Hudiksvall. 
Den första finalmatchen slutade 1-1 och i omspelet 
avgjorde Hudik med 1-0 i förlängningen. 
Vid det här laget hade damfotbollen tagit stora steg och 
fotbollförbundet ansåg att det nu fanns underlag för en DM-
turnering.  
Distriktets första DM-turnering för damer spelades som en 
enkelserie med 10 lag, där de två bästa i sluttabellen sedan 
fick mötas i en direkt final. Arbrå tappade bara en poäng i 
”grundserien” och släppte endast in ett (!) mål på de nio 
matcherna i DM-serien. Med 17 poäng och målskillnaden 
28-1 vann Arbrå serien, en poäng före Hudiksvalls ABK. 
Arbrå släppte alltså bara in tre mål på hela säsongen, 
inklusive två finalmatcher, men det var ändå ABK som stod 
där som slutsegrare i den historiska DM-turneringen… 

Så här slutade DM-serien 1971: 

Arbrå BK………………… 9  8  1  0   28 - 1   17 
Hudiksvalls ABK……….. 9  8  0  1   23 - 6   16 
Bjuråkers GIF………….. 9  5  2  2   16 - 9   12 
Ljusdals IF……………... 9  4  3  2   11 - 7   11 
Näsvikens IK…………... 9  5  0  4   23 - 12  10 
Harmångers IF………… 9  3  3  3       9 - 9     9 
Ilsbo SK………………… 9  2  2  5      8 - 14    6 
Hassela IF……………… 9  2  1  6      9 - 23    5 
IFK Gnarp………………. 9  0  3  6      3 - 15    3 
Enångers IK……………. 9  0  1  8     6 - 40    1 
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Hudiksvalls ABK blev Hälsinglands första Dam-DM-vinnare i fotboll 
1971 efter omspel mot Arbrå. Stående fr.v: Rune Granath, lagledare, 
Annika Larsson, Lena Sjödin, Birgitta Ohlsson, Elisabeth Vanberg, 
Mona Larsson, Monica Strömbom. Knästående: Inger Skoog, Eva 
Forsgren, Sigrid Jonsson, Ingrid Timan, Lena Hjelm, Monika 
Johansson, Birgitta Nilsson. 

 
Final: 
Arbrå BK-Hudiksvalls ABK 1–1 
Omspel: 
Hudiksvalls ABK-Arbrå BK 1-0 efter förlängning. 
Efter den något snöpliga förlusten i den första finalen 1971 
tog sedan Arbrå över dominansen totalt i Hälsingland med 
fem raka DM-titlar mellan 1972 och 1976 och återkom 
sedan med ytterligare en DM-seger 1985. Hudiksvalls ABK 
fick däremot vänta 16 år på sin nästa DM-titel och vann 
totalt fem DM-titlar innan damfotbollen i Hudiksvall bröt sig 
loss och bildade en egen klubb.  
Team Hudik har sedan haft en dominerande ställning i 
damernas fotbolls-DM med 17 titlar, där epoken 1997–2012 
gav 14 DM-guld på 16 år och där bara Iggesund (2000) och 
Edsbyn (2006) bröt den sviten med varsin seger. 

Lars Gösta Larsson 
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Här är alla mästarna år för år i damernas 
fotbolls-DM i Hälsingland: 

1971: Hudiksvalls ABK 

1972: Arbrå BK 

1973: Arbrå BK 

1974: Arbrå BK 

1975: Arbrå BK 

1976: Arbrå BK 

1977: Iggesunds IK 

1978: IFK Bergvik 

1979: Korskrogens IK 

1980: IFK Bergvik 

1981: Iggesunds IK 

1982: Iggesunds IK 

1983: IFK Bergvik 

1984: Iggesunds IK 

1985: Arbrå BK 

1986: Norrala IF 

1987: Norrala IF 

1988: Hudiksvalls ABK 

1989: Bjuråkers GIF 

1990: Hudiksvalls ABK 

1991: Kilafors IF 

1992: Bergsjö IF 

1993: Kilafors IF 

1994: Hudiksvalls ABK, 

1995: Hudiksvalls ABK 

1996: Bergsjö IF 

1997: IF Team Hudik 

1998: IF Team Hudik 

1999: IF Team Hudik 

2000: Iggesunds IK 

2001: IF Team Hudik 

2002: IF Team Hudik 

2003: IF Team Hudik 

2004: IF Team Hudik 

2005: IF Team Hudik 

2006:  Edsbyns IF 

2007: IF Team Hudik 

2008: IF Team Hudik 

2009: IF Team Hudik 

2010: IF Team Hudik 

2011: IF Team Hudik 

2012: IF Team Hudik 

2013: Ljusdals IF 

2014: IF Team Hudik 

2015: Ljusdals IF 

2016: Ljusdals IF 

2017: IF Team Hudik 

2018: Edsbyns IF 

2019: IF Team Hudik 
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  Styrmans Julnötter 2019 
 

1.  Simborgarmärket tillkom 1934 på initiativ av DN:s 
 sportredaktör David Jonason. Än idag kan man ta 
 märket. Hur långt skall man simma, valfritt simsätt? 

 A. 100 m    B. 200 m
 C. 500 m    D. 1000 m 
  
2.  Den legendariske seglaren, båtbyggaren (Maxi) och 
 bildesignern (Volvo P1800) Pelle Pettersson fyllde 85 år 2017. 
 Som seglare tog han ett VM-guld (1969), ett OS-silver (1972)  
 och ett OS-brons (1964) Alla tre i samma klass, vilken? 

 A. 470  B. Finnjolle
 C. Starbåt  D. Tornado 

 

3.  Var låg Sveriges första golfbana? 

  A.  Borgholm         B. Ekerö 

  C. Hofors    D. Ryfors bruk 

 

4.  En skidskytt har fått Bragdguldet, vem ? 

  A.  Björn Ferry   B. Magdalena Forsberg 

  C. Helena Jonsson D. Anna Carin Olofsson 

 

5. Hösten 1969 kvalade Sverige till VM i Mexiko 1970, genom att 
 besegra Frankrike med 2–0 på Råsunda inför 54.954 
 åskådare. Båda målen gjordes av, vem? 

  A.  Inge Ejderstedt B. Leif Eriksson 

  C. Ove Grahn D. Ove Kindvall 

 

6. Första gången ett alpint VM arrangerades i Sverige var 1954 i 
 Åre. Man tävlade i 4 discipliner – slalom,  storslalom, störtlopp 
 och alpin kombination, både bland herrar och damer.         
 En norrman tog 3 av 4 herrguld, vem? 

  A. Hjalmar Andersen B. Stein Eriksen 

  C. Torbjörn Falkanger D. Martin Stokken 
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7. Tidernas första EM i handboll avgjordes 1994 i Portugal. Där 
 Sverige vann mot Ryssland med 34–21. Skytteligan vanns 
 dock av ryssen Vasilij Kudinov på 50 mål, före vilken svensk 
 med 40 mål? 

  A. Erik Hajas B. Staffan Olsson 

  C. Pierre Thorsson D. Magnus Wislander 

 

8. Klockan var 21.35 den 30 juni 1987 när publiken på 
 Stockholms stadion fick uppleva ett världsrekord. Patrik 
 Sjöberg gled över 2.42, 1 cm över då gällande rekord. 
 Vem hade rekordet, satt 1985? 

  A. Igor Paklin, Sovjet B. Zhu Jianhua, Kina 

  C. Valerij Brumel, Sovjet D. Javier Sotomayor, Kuba 

 

9. År 2006 vann Tre kronor inte bara VM i Riga utan också OS i 
 Turin. En spelar tog till och med 3 guld detta år eftersom han 
 också vann SM. Vem var det? 

  A. Peter Forsberg, MoDo B. Johan Holmqvist, Brynäs 

  C. Jörgen Jönsson, Färjestad D. Andreas Karlsson, Hv71 

 

10. Detroit Red Wings är en av de mest ”Blågula” klubbarna i 
 NHL-hockeyn. Thommie Bergman var förste svensk 1972, 
 men vem av svenskarna har gjort flest NHL-matcher i Red 
 Wings? 

  A. Tomas Holmström B. Niklas Kronwall 

  C. Nicklas Lidström D. Henrik Zetterberg 

 

11. En gång i tiden var Sverige en stor Rallynation. Faktiskt var 
 tidernas förste officiella världsmästare en svensk. Året var 
 1979, bilen en Ford Escort RS 1800, men vem var föraren? 

  A. Stig Blomqvist B. Per Eklund 

  C. Tom Trana D. Björn Waldegård 
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12. Rögle BK (Bandyklubb) tillhör svensk hockeys klassiska 
 klubbar. Lika klassisk är klubbens förste storsponsor Gösta 
 Carlsson, med sitt företag Cernelle. Vilket var hans 
 smeknamn? 

  A. ”Blåbärskungen” B. ”Pollenkungen” 

  C. ”V5-kungen” D. ”Tjabokungen” 

 

13. Joachim ”Jogi” Löw blev 2004 ass.förbundskapten för 
 Tysklands fotbollslandslag och är sedan 1 augusti 2006 
 förbundskapten. Vem efterträdde han? 

  A. Franz Beckenbauer B. Uli Hoeness 

  C. Jugen Klingsmann D. Berti Vogts 

 

  

När ni har knäckt Julnötterna skickar ni 

tipsraden till  larshedlund400@gmail.com 

eller till  Lars Hedlund 

 Svarven 408 

 826 94 Norrala   

 
 
1:a pris 2 Sverigelotter 
2 – 3:e pris 1 Sverigelott 
 
Vi vill ha svaren före den 15 februari 2020 !! 
 
Vinnarna publiceras i nästa nummer av Idrottsminnen 1–2020 
och får sina vinster samtidigt som Idrottsminnen ges ut! 
 

 
 

  

Redaktionen önskar lycka  
med Julnötterna !! 

mailto:larshedlund400@gmail.com
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VASALOPPSRESAN 
Ta med familj, vänner, klubbkompisar, 

trotjänare, ja alla som vill, på en annorlunda resa 

som sätter sina spår! 
1922 arrangerades det första Vasaloppet och arrangemanget 

lever i högsta grad vidare. Det som startade som en liten 

skidtävling lockar idag närmare 100.000 deltagare under 

Vasaloppets vinter- och sommarvecka. 

Företaget DalaUpplevelser i Mora, erbjuder grupper en 

innehållsrik resa med guide längs det klassiska 

Vasaloppsspåret från Berga By i Sälen till målet i Mora!  

Men, som om det inte vore nog inleder vi dagen med ett besök 

på Sixten Jernbergs Museum i Limedsforsen. 

Guide under dagen är tidigare Vasaloppsgeneralen Rolf 

Hammar och det han inte kan om sträckan Sälen-Mora är inte 

värt att kunna! Och vem vet, kanske vi också får höra 

historierna som inte finns att läsa i några böcker!!  

Förutsättning för denna guidade upplevelse är transport med 

egen buss. 

Kontakta DalaUpplevelser så berättar vi mera! 

Ni når oss på 070–2507783 eller dalaupplevelser@telia.com. 

Pris: 4.495kr inkl moms/per grupp  

Välkomna till Mora, platsen där alla går i mål!                      

Inger Rommedahl / Rolf Hammar 
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Vi kan redan nu meddela att Hälsinglands 

Idrottshistoriska Sällskapets årsmöte 2020,  

kommer att hållas i Söderhamn. 

Plats: SUIF lokalen, Kungsgatan 30 A, 2 tr. 

Tisdagen den 18 februari kl.19:00 

Årsmöteshandlingarna kommer att finnas på vår 
hemsida www.HIHS.se senast 3 veckor före årsmötet. 

Om ni vill att årsmöteshandlingarna skall sändas till er 
för en kostnad av 15:-  kontakta Owe Flodin  

 Mobil: 070 - 569 08 31 eller 

 e-post: oweflodin45@gmail.com 
 

Alla medlemmar är varmt välkomna !! 

 
 

OBS: Det kan vara svårt att veta om man har betalt 
medlemsavgiften eller EJ !!! 

Nu kan du fylla i medlemskortet nedan så vet du att 
du har betalt medlemsavgiften för 2020 i alla fall. 
 

http://www.hihs.se/
mailto:oweflodin45@gmail.com
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2020 kommer att bli ett händelserikt 
år för Mr. SUIF 

Två viktiga saker kommer att hända för Söderhamns 
Ungdomsgårds Idrottsförening (SUIF) 2020. 

Som förening fyller SUIF 60 år och kanske det viktigaste av 
allt, SUIF tillsammans med Söderhamns kommun skall 
mellan 27/2–1/3 2020 anordna Senior-SM/Para-SM i 
bordtennis, tävlingsarenan blir STS-hallen i Söderhamn. 
Detta blir det första Senior-SM och Para-SM som anordnas 
i Söderhamn. 

Vem kan man intervjua i SUIF om detta.  

Jo, man pratar med Mr.SUIF, Gösta Lööf, som till och med 
var med när SUIF bildades 1960.  

Vi får reda på att Gösta Lööf började spela pingis redan på 
40-talet och då var det med Söderhamns BTK. Problemet 
med klubben var i första hand att det saknades träningslokal 
i Söderhamn och på så sätt försämrades tränings-
möjligheterna för de aktiva i Söderhamns BTK. Men ändock 
vann Gösta Lööf tillsammans med Josef Hagberg och Tore 
Berggren div.II Norrland, tre gånger i rad på 50-talet 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      Josef Hagberg, Gösta Lööf och Tore Berggren 
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Gösta ville utveckla sitt spel och 1956 valde han att börja 
spela för IK Kometen i Bollnäs, som på den tiden var en av 
Norrlands bästa bordtennisklubbar. Gösta spelade i IK 
Kometen fram till 1962.  

Under åren Gösta spelade i IK Kometen (1956–1962), 
fanns det ute i ungdomsgårdarna runt om i Söderhamn 
intresse att spela pingis. Så den 15 december 1960 
bildades bordtennisföreningen Söderhamns Ungdomsgårds 
Idrottsförening (SUIF) på Centralskolan i Söderhamn.  

Den förste ordföranden i föreningen var Morgan Anderberg, 
på den tiden föreståndare på ungdomsgården i Söderhamn. 
Sedermera blev Morgan fritidschef i Söderhamns kommun. 
Sekreterare i den första styrelse var Staffan Söderlund, 
sedermera mer känd för sitt engagemang i svensk bandy. 
Även Gösta Lööf valdes in i SUIF:s första styrelse. 

Centralskolan blev den första riktiga lokalen för SUIF, där  
fick de placera ut fyra bord att träna på och Gösta var den 
förste att träna ungdomarna tillsammans med Arne Jansson. 

Vi hade ett utstakat mål. SUIF skulle vara ledande bland 
hälsingeklubbarna IK Kometen, Färila BTK och Norrfjärns IF.  

Hur det gick är en enda framgångssaga, säger Gösta Lööf. 

När SUIF hade börjat komma igång var det tjejerna som 
direkt visade framfötterna ute på tävlingar och det dröjde inte 
länge förrän de spelade i näst högsta serien. Killarna 
däremot tog tid på sig. Gösta lade ner sin spelarkarriär och i 
stället satsade han på sin tränarkarriär och på styrelsearbetet 
i SUIF. Då började Glenn Östh och Lars Franklin att spela 
och tog med kompisar och Micke Nilsson kom från Västerås 
och med ledaren Göran Steen. Då lossnade det även för 
grabbarna. 

– När vi 1977 tog oss upp i allsvenskan var målsättningen 
att hålla oss kvar och ingen trodde på oss.  

Året därefter blev vi svenska mästare!  
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– Det var lite som att knäppa de tippande lagen på näsan, 
berättar Gösta, samtidigt som det lyser av stolthet i ögonen 
på honom. Sedan dess har föreningen aldrig åkt ur högsta 
serien, spelat 19 SM-finaler och dessutom vunnit 
sammanlagt fem SM-guld. 

Sedan starten av SUIF har alltså Gösta varit engagerad i 
klubben och har varit allt från tränare till speaker och 
ordförande. Under åren har han lagt ner större delen av sin 
tid åt bordtennisföreningen och hans arbete på SUIF:s 
kansli har varit ovärderligt. 

Hur orkar Gösta kan man fråga sig. 

– Det är bara roligt säger Gösta. Skönt att vakna på 
morgnarna och inte bedöva fundera över vad man ska 
göra? Det här ger mig oerhört mycket glädje, säger han. 

Han är mycket nöjd över hur pingisen växt sig stark och att 
klubben nu har möjligheter att ge lokala förmågor tillfällen 
till utveckling. Bland annat finns pingisgymnasiet som lockar 
ungdomar från hela Sverige till Söderhamn och gör så att 
pingisen utvecklas på alla sätt. Gösta är väldigt stolt över 
dagens elitlag som haft sin grogrund i Söderhamn och 
Norrland, och menar att de lokala spelare kan utvecklas 
minst lika bra, som alla utländska spelare, bara de får rätt 
förutsättningar. Han nämner många egna förmågor, Lars 
Franklin, Glenn Östh, Göran Edberg, Thomas von Scheele, 
Fredrik Lundquist, Jens Lundquist, Victor Brodd mm 

Men Gösta vill även framhålla Ulf Bengtsson, som var med 
när SUIF gick upp i högsta divisionen och han var nog den 
bidragande orsaken till att SUIF vann SM-mästerskapet 
1978. 

Det är som sagt sysselsättningen som driver Gösta, men 
själv är han blygsam med sin egen betydelse för klubben 
och är mer imponerad och tacksam för vad andra gör. 

– Det är de som har arbete och ändå hjälper till som gör det 
stora, säger Gösta Lööf. 
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Tack vare det arbete Gösta och föreningens medlemmar 
under alla tider har lagt ner, har de tillsammans lyckats ta 
fram bland Sveriges främsta trupper. De har förädlat lilla 
Söderhamn till pingisens huvudstad som folk från hela 
världens vallfärdar till. 

Gösta Lööf blev även uppmärksammad av Söderhamns 
kommun för 4 år sedan, närmare bestämt år 2015. Gösta 
tilldelades priset ”Idrottsledarutmärkelse”  

Motiveringen: Göstas enorma arbete för SUIF och hans 
positiva anda som genomsyrar hela föreningen. 

Det var för fyra år sedan och det gäller fortfarande i allra 
högsta grad. 

Men nu till SM-tävlingarna, som kommer att spelas i STS-
hallen uppe på Hällåsen, Söderhamn den 27 februari till 
den 1 mars 2020.  

 

Vilken roll kommer Gösta att ha 
under SM-tävlingarna? Enligt 
uppgifter kommer han inte att finnas 
i första ledet som funktionär. 
Däremot kommer han som vanligt 
att vara ett bollplank för många, 
även denna gång. Det ryktas även 
att Gösta kanske kommer att vara 
prisutdelare under tävlingen.  

 

 

Ett stort uppdrag för en stor ledare. 

Som sagt, det är bara lyfta på kepsen för legenden Gösta 
Lööf, som för ett tag sedan fyllde 88 år, men än är det långt 
till pension från bordtennisrörelsen. 

 

Lars Hedlund 
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Klasser i senior SM: Herrsingel, Damsingel, Herrdubbel, 
Damdubbel och Mixeddubbel. Vid Senior-SM spelas 
dessutom U20 herrar och U20.  

Para-SM spelas samtidigt med senior-SM. Vid Para-SM 
finns både lagtävling och individuell tävling. Spelarna delas 
in i klasser utifrån funktionshinder. 

Välkomna att se svenska bordtenniseliten   
spela om SM. Tävlingen spelas i STS-hallen 

Hällåsen. 27/2 – 1/3  2020. 

 
Hälsingeguldet 2019? 

Snart är idrottsåret 2019 slut och då är det dags för oss i 

HIHS och vår sponsor Helsinge Affärs & Produtionstöd AB 

att börja fundera över vem som skall få Hälsingeguldet 

2019. Vem är personen, laget eller föreningen som har gjort 

något extra för Hälsingeidrotten 2019. HIHS kommer som 

vanligt att höra med Idrottsförbunden och sportjouralisterna 

för att få fram de rätta kandidaterna. 

Men nu kommer frågan till er (våra medlemmar) ni kanske 

har funderat på någon kandidat som Ni tycker borde få 

Hälsingeguldet 2019. 

Skicka in ert förslag till: 

Lars Hedlund, Svarven 408, 82694 Norrala eller  

e-post till larshedlund400@gmail,cm 

 

Senior-SM och Para-SM i bordtennis 
spelas i Söderhamn 27/2  - 1/3  2020 

Arrangörer: SUIF och Söderhamns kommun. 
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Vi har alla ett ansvar att vårda och bevara 
Hälsinglands idrottshistoriska arv 

Mötesprotokoll, resultatlistor, bilder, filmer, tidningsurklipp 
och övrig dokumentation har väldigt stort värde och bör 
därför bevaras för framtiden.  
Till vår hemsida: www.HIHS.se eller vår tidskrift 
Idrottsminnen är alla varmt välkomna att lämna bidrag för 
publicering. Det kan vara referat och bilder från små och 
stora idrottshändelser, berättelser om de verkliga 
eldsjälarna i landskapets olika föreningar, anläggning av 
idrotts- eller nöjesplatser eller när någon känd artist 
uppträdde vid något evenemang. Har ni något, hör av er till 
någon nedan. 

Medlemsfrågor: 

Owe Flodin  070 569 08 31  oweflodin45@gmail.com 

Hemsidan: 

Lars Hedlund  070 624 78 56 larshedlund400@gmail.com 

Anders Skoglund  070 690 93 01  agskoglund@gmail.com 

Idrottsminnen:   

Lars Hedlund 070 624 78 56  larshedlund400@gmail.com 

 

Hälsinglands Idrottshistoriska 
Sällskap önskar våra 

medlemmar en God Jul och ett 
Gott Nytt År !! 

 

http://www.hihs.se/
mailto:oweflodin45@gmail.com
mailto:larshedlund400@gmail.com
mailto:agskoglund@gmail.com
mailto:larshedlund400@gmail.com
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Hälsinglands Idrottshistoriska Sällskap  
Årsmöte: Tisdagen den 18 februari 2020 i SUIF-lokalen 

Kungsgatan 30 A, 2 tr. Söderhamn. Klockan:19:00 

Dagordning för årsmötet: 

 1.  Mötets öppnande  

 2.  Val av ordförande och sekreterare för årsmötet;  

 3.  Val av justeringsman att, jämte mötesordförande justera 

dagens protokoll samt vara rösträknare;  

 4.  Fråga om kallelse till årsmötet;  

 5.  Styrelsens verksamhets- och förvaltningsberättelse;  

 6.  Revisionsberättelse;  

 7.  Fråga om ansvarsfrihet för styrelsen;  

 8.  Fastställande av årsavgiften för 2021.  

 9. Fastställande av ersättningar;  

10. Styrelsens förslag till verksamhetsplan och budget;  

11.  Motioner, förslag från medlemmar, stadgeändringar 

12. Meddelande om mottagare av ”Forskarpriset 2019”;  

13.  Val av styrelseordförande för en tid av 1 år.  

 (avg. Lars Hedlund);  

14.  Val av tre styrelseledamöter för en tid av två år. 

 (avg. Börje Lindblom, Owe Flodin och Sune Nordh);  

15.  Val av två styrelsesuppleanter för en tid av ett år.  

 (avg. Erik Wiger, Ulf Gylén);  

16.  Val av en revisor och en revisorssuppleant för en tid av ett år 

(avg. Ingvar Thuresson och Tore Tjärnberg);  

17.  Val av tre ledamöter i valberedningen för en tid av ett år 

(Avg. Lars Andersson, Anders Svensson och Jan-Erik Flink);  

18.  Beslut om firmatecknare, internetbehörighet, dispositionsrätt 

och bankkort;  

19.  Övriga frågor;  

20.  Mötets avslutning.  



 

ATT HANDLA I GLADA HUDIK, GÅR SOM EN DANS. 
 

Gör ett besök i 
Glada Hudik! 
Här finns den unika miljön och 

Sveriges gladaste Handelsstad med ett 
80 tal butiker, restauranger och caféer 

mitt i centrum. 


